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 بهروز رضوی این روزها همچنان به کار 
اصلی اش یعنی گویندگی در رادیو مشغول است. 
او می گوید: پیشنهادهای بسیاری برای کار در 
شبکه های مختلف )چه صدا و چه سیما( می شود، 
اما فرصتی برای آنها ندارم. این گوینده باسابقه 
همچنان از رادیو به عنوان خاستگاه اصلی اش یاد 
می کند؛ چراکه آغاز کارش در صدا بوده است. 
بهروز رضوی در گفت وگویی با »ایسنا« از فعالیت 
این روزهایش سخن گفت و اینکه همچنان بعد 
از حدود ۳۰ سال، برنامه »کتاب شب« را اجرا 

می کند. او در این زمینه توضیح می دهد: همچنان 
در رادیو و با همان برنامه های قدیمی از جمله 
»کتاب شب« مشغول  هستم. همچنین برنامه های 
»گفت وگو با مفاخر ادبیات« و »هنر معاصر« را هم 
دارم. برای شب یلدا هم در یکی دو شبکه برنامه 
داشتم؛ از جمله شبکه تهرآنکه حافظ خوانی داشتم 
و آیتمی به همین منظور ضبط شد و من برای این 
مناسبت فال حافظ گرفتم. این گوینده قدیمی 
در ادامه با اشاره به اهمیت برگزاری آداب و سنن 
ایرانی و برپایی مناسبت هایی از جمله شب یلدا، 

عنوان کرد: امیدوارم به رغم همه پیچیدگی ها و 
مشکلات بازهم با یادآوری رسم و رسوم قدیم و 
باستانی حال خودمان را بهتر کنیم؛ برای اینکه 
کسی حال ما را خوب نمی کند و خودمان باید به 
داد خودمان برسیم. این هم یکی از آموزه هایی 
است که ممکن است در سایه آن حال خوبی به ما 
دست بدهد. وی درباره برنامه »کتاب شب« که در 
دهه ۷۰ آن را در رادیو تهران آغاز کرد و درباره راز 
ماندگاری این برنامه بعد از حدود ۳۰ سال، بیان 
داشت: این برنامه را بعد از سال ۷۰، یعنی حدود 
سال ۷۲ شروع کردم و همچنان ادامه دارد. شاید 
مخاطب از اجرای من راضی باشد اما اصل ماجرا، 
به موضوع برنامه که کتاب است، برمی گردد. 
از طرفی دستمان باز است هر نوع کتابی را هم 
معرفی می کنیم، هم پیشنهاد می کنیم و هم 
برای خواندن آن به مخاطب توصیه می کنیم. این 
گوینده در پاسخ به پرسشی درباره پیشنهادهای 
دیگری که برای همکاری به او ارائه می شود، 
اظهارکرد: پیشنهاد زیاد می شود، منتها وقت ندارم. 
برنامه های رادیویی را از گذشته داشتم و ترجیح 
می دهم در رادیو باشم؛ چراکه رادیو خاستگاه 
من است. شروع کارم در رادیو بوده و در نتیجه 
با رادیو اخُت شده ام و صمیمی تر هستم. رضوی 
در پایان تصریح کرد: اتفاقا در این روزها مجال 
آن را داریم که بیشتر به کتاب بپردازیم، کتاب 
بخوانیم و مطالعه کنیم. اگر همه راه ها هم بسته 
شود، کتاب تنها راهی است که می شود ادامه داد و 

علاقه مندانه آن را خواند. 

 خسرو معصومی
 »کافه تایپ« را می سازد

  آینده نگری
 »جیمز کامرون«

  »رادیو کمپر« 
چگونه راه اندازی شد؟

 صادق داوری فر، مستندساز رادیو و 
قالب  از مستندهایی که در  برنامه ساز 
رادیو کمپر آنها را می سازد، سخن گفت. 
»صادق داوری فر« با عنوان اثر »مهاجرت 
نامعکوس« در نخستین جشنواره ملی 
مستند رادیویی پژواک به عنوان برگزیده 
»مهاجرت  گفت:  بود،  شده  انتخاب 
نامعکوس« نگاه به گردشگری دارد، با این 
رویکرد که اگر در روستاها ظرفیت های 
گردشگری و بوم گردی را فعال کنیم خیلی 
از کسانی که به علت خشکسالی یا کم آبی 
به شهرها مهاجرت کرده اند، مجددا به 
روستاها برمی گردند و کارشان را دوباره 
شروع می کنند و می توانند کارهای مرتبط 
با گردشگری را انجام دهند. وی در پاسخ 
به این پرسش که برگزاری جشنواره های 
رادیویی تا چه میزان بر ارتقای سطح 
برنامه سازی موثر است؟ اظهارکرد: جشنواره 
وقتی تخصصی  شود در فرآیند زمان تاثیر 
خودش را می گذارد، به ویژه زمانی که همراه 
با پیوستگی و تکرار باشد. رادیو دوباره آمد 
و جشنواره خودش را باز با محور مستند 
فراخوان داد و این به مرور نگاه علاقه مندان 
و برنامه سازان را رشد و توسعه می دهد. وی 
بیان کرد: من مستندها را در سفر ضبط 
می کنم. یک خودروی مسافرتی دارم که 
یک رادیوی سیار است و به واسطه این 
خودرو، در سفرهایم با مردم تعامل ایجاد 
می کنم. گاهی مردم را به رادیو سیار خودم 
دعوت می کنم. این خودرو چون سفری 
است اسم آن را »رادیوکمپر« گذاشتم. 
حتی شبکه تلویزیونی مستند هم یک برنامه 
یک ساعته درباره رادیو کمپر تهیه و پخش 
کرده است. داوری فر ادامه داد: رادیوکمپر، 
یک رسانه سیار تعاملی است. براساس 
تجربه ام از رادیو، تلویزیون، سینمای مستند 
و تئاتر، خودرویی را تجهیز کردم که همه 
این امکانات داخلش مجهز شده است. در 
یک سفر نمایش فیلم و در یک سفر اجرای 
نمایش داریم و خیلی وقت ها استودیو 
رادیوام را می چینم تا با مردم گفت وگو کنم. 
برگزیده نخستین جشنواره پژواک درباره 
سفرهایش گفت: فقط سفر می کنم که با 
مردم گفت وگو کنم. بنده در تعامل با مردم 
به سوژه هایم می رسم. قصه های مردم برای 
من جذاب است و برای کشف رازهای سر به 
مُهر آدم ها سفر می کنم. من سفر نمی کنم 
که طبیعت را ببینیم بلکه خود مردم و 
قصه هایشان مرا به طبیعت و تاریخ می برند. 

   خسرو معصومی، کارگردان 
از  مدتی  که  سینما،  نویسنده  و 
فیلمسازی فاصله گرفته بود، با »کافه 
تایپ« به سینما بازگشت. پروانه 
ساخت فیلم سینمایی »کافه تایپ« 
تازه ترین تجربه خسرو معصومی از 
سوی شورای پروانه ساخت سازمان 
خسرو  شد.  صادر  سینمایی  امور 
معصومی که پس از کارگردانی فیلم 
سینمایی »کارکثیف« از فیلمسازی 
فاصله گرفته بود، بعداز ۵ سال بار دیگر 
کارگردانی سینما را تجربه خواهد 
کرد. »کارکثیف«، »تابو«، »دلباخته«، 
»رسم عاشق کشی« و... از جمله آثار 

ثبت شده در کارنامه اوست. 

 در حالی که »آواتار« مرز فروش 
۶۰۰ میلیون دلار را در یک هفته 
اکرانش رد کرده، جیمز کامرون 
فاش کرد که بخش هایی از فیلم سوم 
و چهارم را هم فیلمبرداری کرده 
است.»کامرون« در مصاحبه ای گفته 
است سکانس هایی از فیلم سوم و 
چهارم را هم فیلمبرداری کرده است 
تا بازیگران کم سن و سال که در سن 
بلوغ هستند، ناگهان در فیلم های 

بعدی بزرگ نشوند.

 جلیل فتوحی نیا، طراح صحنه و لباس سینما 
و تلویزیون ایران در قطعه هنرمندان بهشت زهرا 
)س( آرام گرفت. مراسم خاکسپاری این هنرمند 
اول دیماه با حضور جمعی از همکارانش برگزار 
شد. پیکر جلیل فتوحی نیا در جوار مهدی اباسلط 
)نویسنده و فیلمساز جوان( به خاک سپرده شد 
و مقبره کناری اش، مقبره  زنده یاد سیف ا... داد 
است. جلیل فتوحی نیا حدود یکماه گذشته را 
به دلیل سرطان در بیمارستان بستری بود و سه، 
چهار روز اخیر را هم در کما به سر برد و صبح 

چهارشنبه ۳۰ آذر ماه در ۵۲ سالگی از دنیا 
رفت. فتوحی نیا متولد سال ۱۳۴۹ در سبزوار 
بود که دستیاری طراحی در فیلم سینمایی 
»می خواهم زنده بمانم« به کارگردانی ایرج 
قادری و طراحی صحنه و لباس فیلم های 
»عروس آتش«، »کوچه پاییز«، »سلام به 
انتظار«، »انتهای قدرت« و »گنج« از دیگر 
آثار سینمایی او هستند. وی همچنین طراحی 
صحنه سریال های »داستان یک شهر« اصغر 
فرهادی، »»مختارنامه« و »سلمان فارسی« داود 

میرباقری را نیز برعهده داشته است. تهیه کننده 
سریال »سلمان فارسی« هم در گفت وگو با 
ایسنا جلیل فتوحی نیا را یکی از چهره های موثر 
در مسیر ساخت این پروژه تاریخی برشمرد و 
فقدان او را برای این پروژه، سخت دانست. مجید 
برزگر )کارگردان(، امیر اثباتی )طراح صحنه 
و لباس(، علیرضا شجاع نوری )بازیگر( عوامل 
سریال »سلمان فارسی« )که آخرین کار زنده یاد 
فتوحی نیا بود( و جمعی از هم صنفی هایش در 

مراسم خاکسپاری حاضر بودند. 

خاکسپاری »جلیل فتوحی نیا« در قطعه هنرمندان

 نگاهی به آخرین آمار فروش سینما
  سینما در ۹ ماه 

چند تماشاگر داشته است؟
 آمار کل مخاطبان سینمای ایران در طول ۹ ماه گذشته 
در حالی از ۱۰ میلیون نفر گذر کرده که برخی سینماها 
در نبود اکران فیلم های جدید و جذاب در صدد نمایش 
فیلم های نوستالژیک و مفرح هستند. به گزارش ایسنا، پاییز 
امسال سالن های سینمایی روزهای کم فروغی را از جهت 
استقبال مخاطب پشت سر گذاشتند و فیلم های تدارک 
دیده شده برای اکران در این فصل از نمایش انصراف دادند، 
در هفته گذشته فیلم جدیدی به کارگردانی سیدجواد 
هاشمی اکران شد تا شاید همانند دیگر فیلم های کودک 
و نوجوان، این فیلم نیز با استقبال روبه رو شود. همایون 
اسعدیان، دبیر شورای صنفی نمایش بیان داشت: پردیس 
ملت از وزارت ارشاد درخواست کرده تا اجازه نمایش چند 
فیلم مثل »کلاه قرمزی و پسرخاله«، »شهرموش ها« و 
»طبقه حساث« را بگیرد که این مجوز صادر و ما نیز آنها 
را بلامانع دانستیم. سینماداران درحالی به سمت اکران 
فیلم های قدیمی می روند که هنوز صاحبان فیلم های جدید 
و اکران نشده، راضی به نمایش فیلم های خود در روز های 
نسبتا سوت و کور سینما نشده اند هرچند مدت هاست 
زمزمه هایی به گوش می رسد که تلاش می شود تا فیلم هایی 
مثل »ملاقات خصوصی« یا »چپ راست« به نمایش 
درآیند. با این حال در ۹ ماه گذشته فروش کل سینمای 
ایران به ۳۱۲ میلیارد و ۳۱۷ میلیون تومان رسیده و بیش 
از ۱۰ میلیون و ۴۴۰ هزار نفر هم به تماشای فیلم های 
اکران شده نشسته اند. در حال حاضر فیلم  »انفرادی« با دو 
میلیون و ۳۸۳ هزار نفر مخاطب و حدود ۷۶ میلیارد تومان 
فروش، پرمخاطب ترین و پرفروش ترین فیلم سینما در 
سال ۱۴۰۱ تاکنون است. فیلم »بخارست« تاکنون بیش 
از ۴۱۱ هزار بلیت فروخته و حدود ۱۳ میلیارد تومان هم 
فروش داشته است. »جزیره فضایی« )تورنادو۲( هم تاکنون 
۲۵۰۰ تماشاگر داشته و نزدیک به ۷۸ میلیون تومان فروش 
کرده است. »پسردلفینی« با ۷۶۴ هزار تماشاگر، ۱۹ میلیارد 
و ۵۰۰ هزار تومان فروش داشته و »لوپتو« با ۴۲۲ هزار 
تماشاگر، ۱۰ میلیارد و ۱۵۰ میلیون تومان فروش کرده 
است. »بام بالا« با ۱۸۰ هزار نفر تماشاگر، به فروش ۲ میلیارد 
و ۶۰۰ میلیون تومان رسیده و کمدی »طبقه یک ونیم« با ۲۴ 
هزار نفر تماشاگر، ۷۵۷ میلیون تومان فروش داشته است. 
فیلم »بیرو« هم با ۳۳۰۰ نفر تماشاگر فقط ۹۳ میلیون تومان 
فروش داشته است. سه فیلم »بی آبان« با ۱۲ میلیون و ۷۰۰ 
هزار تومان فروش، »عمارتی در مه« با هشت میلیون و ۴۰۰ 
هزار تومان فروش و »حرف آخر« با ۱۲ میلیون تومان فروش 
نیز در گروه هنر و تجربه روی پرده هستند. آمار درج شده 
در این گزارش تقریبی و براساس اطلاعات سامانه سمفا تا 

ساعت ۱۳ جمعه دوم دی ماه است.

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 انتشار گزارش نهایی حمله به کنگره آمریکا: 
 »ترامپ« مقصر اصلی است

 کمیته حقیقت یاب کنگره آمریکا پس از ۱۸ ماه 
بررسی، گزارش نهایی خود درباره حمله به کنگره آمریکا 
در ششم ژانویه ۲۰۲۱ را منتشر کرد که در آن، ضمن 
مقصردانستن شخص دونالد ترامپ، توصیه کرد که او 
در انتخابات بعدی ردصلاحیت شود. به گزارش ایسنا، 
به نقل از وبسایت روزنامه نیویورک تایمز، کمیته منتخب 
ششم ژانویه مجلس نمایندگان آمریکا در گزارش نهایی 
خود درباره عوامل حمله به ساختمان کنگره این کشور، 
دونالد ترامپ، را به طراحی »یک نقشه چندلایه برای 
ابطال نتیجه انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۰« متهم 
کرد. در این گزارش ۸۱۴ صفحه ای شواهد جدیدی از 
اقدامات ترامپ منتشر شده و پیشنهاد شده است تا کنگره 
آمریکا گزینه محرومیت ترامپ از مناصب مدیریتی را 
تحت متمم چهاردهم قانون اساسی آمریکا بررسی کند؛ 
این بدین معناست که ممکن است ترامپ در انتخابات 
ریاست جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا ردصلاحیت شود. کمیته 
در این گزارش نوشته است: دلیل اصلی وقایع ششم ژانویه 
یک نفر بود: رئیس جمهوری پیشین آمریکا، دونالد ترامپ 
که بسیاری از او پیروی کردند. اگر ترامپ نبود، هیچیک 
از وقایع ششم ژانویه اتفاق نمی افتاد. دونالد ترامپ که 
در انتخابات ۲۰۲۰ آمریکا در برابر جو بایدن، نماینده 
حزب دموکرات شکست خورد، در ششم ژانویه ۲۰۲۱ از 
هوادارانش خواست به کنگره سرازیر شده و اجازه ندهند 
تا نتیجه این انتخابات در کنگره تایید شود. او مدعی وقوع 
تقلب در انتخابات ۲۰۲۰ شده بود و هنوز هم بر باور خود 
پافشاری می کند. این گزارش حاصل تحقیقات ۱۸ ماهه 
کمیته منتخب مجلس نمایندگان آمریکاست و سه روز 
پس از آن منتشر شد که این کمیته سه اتهام تحریک به 
شورش، دسیسه چینی برای فریب دادن آمریکا و ایجاد 
اخلال در روند کار کنگره و همچنین یک اتهام دیگر ترامپ 
را به وزارت دادگستری آمریکا ارجاع داد. گرچه این ارجاع، 
وزارت دادگستری را ملزم به بررسی اتهامات مطرح شده 
نمی کند، اما پیام مهم آن این است که یک کمیته منتخب 
کنگره آمریکا، باور دارد که رئیس جمهوری سابق این 
کشور مجرم است! لیز چنی، عضو جمهوری خواه مجلس 
نمایندگان آمریکا و معاون این کمیته در این گزارش نوشته 
است: نهادهای قدرت در آمریکا تنها تا زمانی قدرتمند 
هستند که صاحبان قدرت به قانون اساسی وفادار باشند. 
بخشی از تراژدی ششم ژانویه، رفتار کسانی است که 
می دانند وقایع آن روز عمیقا اشتباه بوده، اما با این وجود 
تلاش کردند که آن را کم اهمیت جلوه داده، به حاشیه 
رانده و از مسببانش حمایت کنند. این کمیته اعلام کرد که 
کنگره باید قوانینی را برای کسانی که کارمندان انتخاباتی 
آمریکا را تهدید می کنند، مجازات های سنگین تری تعیین 
کند. این گزارش مجازات یا عدم مجازات وکلایی که به 
دونالد ترامپ در تلاش برای ابطال انتخابات ۲۰۲۰ کمک 

کردند را به کانون وکلای دادگستری واگذار کرده است. 

وزیر امور خارجه چین: 

  آمریکا باید دست از قلدری بردارد

بهروز رضوی: 

رادیو خاستگاه من است

کوتــــاه

 »وانگ  یی« وزیر امورخارجه چین در 
گفت وگوی تلفنی با آنتونی بلینکن، همتای 
آمریکایی خود تاکید کرد که واشنگتن 
باید دست از قلدری بردارد و مانع توسعه 
چین نشود. به گزارش خبرگزاری رویترز، 
براساس بیانیه ای که وزارت امورخارجه چین 
جمعه منتشر کرده است، »وانگ یی« وزیر 
امورخارجه چین خطاب به »آنتونی بلینکن«، 
وزیر امورخارجه آمریکا در یک گفت وگوی 
تلفنی اعلام کرده است که ایالات متحده 
باید دست از فشار بر سر راه توسعه چین 
بردارد و نباید به شیوه گذشته قلدری را 
ادامه دهد. وانگ افزود: واشنگتن باید به 
نگرانی های مشروع پکن توجه داشته باشد، 
از فشار برای جلوگیری از توسعه چین دست 
بردارد و مدام خطوط قرمز چین را به چالش 
نکشد. اظهارات وانگ به دیدار »شی .جین .

پینگ« رئیس جمهوری چین با »جوبایدن« 
همتای آمریکایی اشاره دارد که دوطرف در 
حاشیه نشست جی۲۰ در »بالی« بر سر 

موضوعات کلیدی از جمله تایوان بحث و 
گفت وگو کردند. این نخستین گفت وگوی 
رهبران دو کشور از سال ۲۰۱۷ به این سو 

بود. چین، تایوان را بخشی از قلمرو خود 
می داند و معتقد است که واشنگتن در حال 
نابودی منافع پکن است و و به آمریکا هشدار 

داده که باید از اقدامی که می تواند به چین 
برای واکنش قدرتمندانه چراغ سبز دهد، 
پرهیز نماید. از سوی دیگر، بایدن به آنچه 
که اقدامات خصمانه و تهاجمی فزآینده 
چین در قبال تایوان می داند، اعتراض دارد؛ 
اقداماتی که به گفته رئیس جمهوری آمریکا 
صلح و ثبات را در سراسر تنگه تایوان تضعیف 
کرده و آرامش جهانی را به خطر می اندازد. 
اما رئیس جمهوری چین تایوان را نخستین 
خط قرمز خود دانسته و تاکید دارد که 
آمریکا نباید از آن عبور کند. براساس بیانیه 
وزارت خارجه چین، وانگ در این تماس 
تلفنی به بلینکن تاکید کرده که دوطرف باید 
بر تبدیل اجماع رهبران دو کشور در بالی 
به سیاست های عملی و اقدامات مشخص 
متمرکز باشند. وزیرامورخارجه چین در پایان 
بر افزایش رایزنی ها براساس اصول روابط 
چین و آمریکا، ترویج گفت وگو در همه سطوح 
و حل مشکلات دوطرف از طریق گروه های 

کاری مشترک تاکید کرده است. 

  مجارستان خواستار 
انحلال پارلمان اروپا شد

 نخست وزیر مجارستان بیان داشت: رسوایی فساد اخیر در 
پارلمان اروپا نشانه آن است که این نهاد اتحادیه اروپا باید به 
شکل کنونی آن منحل شود. به گزارش فارس، »ویکتور اوربان« 
نخست وزیر مجارستان گفت: افزود پارلمان اروپا قبلا هم بدنام 
بود. اظهارات او بعداز آن بیان شد که اوا کایلی، سیاستمدار 
یونانی که به عنوان یکی از معاونان رئیس پارلمان اروپا فعالیت 
می کرد، در ماه میلادی جاری بازداشت و به فساد  مالی به اتهام 
دریافت رشوه از قطر متهم شد. به گزارش راشاتودی، او در 
کنفرانسی خبری در بوداپست تصریح کرد: مجارستان مایل 
است پارلمان اروپا در شکل فعلی منحل شود. اوربان استدلال 
کرد که این رسوایی توجه را به این واقعیت جلب می کند 
که پارلمان های ملی سیستم کنترل قوی تری دارند و افزود: 
قانونگذاران از پارلمان های کشورهای عضو باید در پارلمان 
اروپا تفویض شوند، نه اینکه جداگانه انتخاب شوند. نخست وزیر 
مجارستان بیان داشت: فساد باید ریشه کن شود. بوداپست بر 
سر برخی مسائل مثل مهاجرت با اتحادیه اروپا درگیر بوده است. 
بروکسل هم به نوبه خود دولت اوربان را به تخریب حاکمیت 
قانون در این کشور متهم کرده است. مجارستان که اقتصادش 
به شدت به واردات انرژی روسیه وابسته است همچنین منتقد 
تحریم های اعمال شده ضدروسی اتحادیه اروپاست و برخلاف 
بسیاری از کشورهای عضو این بلوک از ارسال تسلیحات برای 

کی یف خودداری کرده است. 

سازمان جهانی بهداشت: 
درباره وضعیت کرونا در چین نگرانیم

  با خیزش ناگهانی کرونا در چین، رئیس سازمان جهانی 
بهداشت اعلام کرد: درباره موج بی سابقه موارد ابتلا به ویروس 
کرونا در چین بسیار نگران هستیم. به گزارش فارس، رئیس 
سازمان جهانی بهداشت گفت: من درباره موج بی سابقه 
موارد کرونا در چین بسیار نگران هستم و از پکن می خواهم 
واکسیناسیون افراد آسیب پذیر را تسریع کند. به گزارش 
خبرگزاری فرانسه، تدروس آدهانوم در کنفرانس خبری 
هفتگی اظهارکرد: »سازمان جهانی بهداشت از چین برای تمرکز 
تلاش هایش بر واکسینه کردن مردم در معرض بیش ترین خطر 
در سراسر این کشور حمایت می کند و همچنان به اعلام حمایت 
خود از مراقبت های بالینی و حفاظت از سیستم بهداشتی آن 
ادامه می دهیم. از سال ۲۰۲۰، چین محدودیت های بهداشتی 
شدید را به عنوان بخشی از سیاست »کوویدصفر« اعمال کرده 
است. گفته می شود موارد ابتلا افزایش یافته و ترس از نرخ 
مرگ ومیر بالا در بین افراد سالمند که آسیب پذیر هستند را 
تشدید کرده است. طبق این گزارش، مقامات چین سه شنبه )۲۰ 
دسامبر( گفتند که فقط کسانی که مستقیما به دلیل نارسایی 
تنفسی ناشی از ویروس جان می بازند، در آمار مرگ ومیر ناشی 
از کرونا محسوب می شوند. افزایش ناگهانی تعداد مبتلایان به 
ویروس کووید۱۹ در چین و اعمال قرنطینه بر شهرهای مختلف 

این کشور، ابراز نگرانی مقامات آمریکایی را هم در پی داشت. 

 ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه پس از اعلام 
آمریکا مبنی بر ارسال سامانه های موشکی »پاتریوت« به 
اوکراین، اظهارکرد: ارسال سامانه  »پاتریوت« جنگ را طولانی 
خواهد کرد. به گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، پوتین در 
جمع خبرنگاران گفت: پاتریوت یک سامانه قدیمی است که 
مانند اس۳۰۰ کار نمی کند، اما همیشه یک پادزهر برای آن 
یافت می شود. رئیس جمهور روسیه ادامه داد: اطمینان دارم 

که تحویل پاتریوت بیهوده بوده و تنها درگیری را طولانی 
می کند، همین.« پوتین همچنین درباره ارسال تسلیحات 
آمریکایی به کی یف، هشدار داد که روسیه این تسلیحات و 
سامانه پاتریوت را بین خواهد برد. همزمان با سفر ولودیمیر 
زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین به واشنگتن، آنتونی بلینکن، 
وزیر خارجه آمریکا اعلام کرد: واشنگتن بسته ۱.۸۵ میلیارد 
دلاری کمک تسلیحاتی جدید از جمله سامانه موشکی 

پاتریوت به کی یف می دهد. رئیس جمهوری روسیه در مورد 
سرعت عملیات ویژه در اوکراین افزود: تشدید خصومت ها 
منجر به خسارات جنگی می شود، آهسته و پیوسته به اهداف 
می رسیم. پوتین ادامه داد: منابع کشورهای ناتو در آستانه 
اتمام نیستند، تسلیحات عمدتا با منشأ شوروی در اوکراین 
رو به اتمام است، روسیه بسیاری از تجهیزات شوروی را که 

توسط غرب به اوکراین ارائه شده بود، از بین برد. 

ولادیمیر پوتین:
ارسال »پاتریوت« به اوکراین جنگ را طولانی خواهد کرد

 سخنگوی وزارت خارجه روسیه، اظهارات یک مقام ارشد 
کاخ سفید درباره حق کی یف برای عملیات علیه شبه جزیره 
کریمه را نشانه دخالت واشنگتن در جنگ اوکراین دانست. 
به گزارش فارس، »ماریا زاخارووا« گفت: دولت آمریکا 
دست داشتن در آغاز جنگ اوکراین را تایید کرده است. 
زاخارووا طی نشست خبری در این وزارتخانه توضیح داد: 
»بیانیه )جان کربی( هماهنگ کننده ارتباطات راهبردی 
در شورای امنیت ملی کاخ سفید در روز پنجشنبه درباره 
حق کی یف برای انجام عملیات نظامی در خاک کریمه، 
تاییدکننده دخالت آمریکا در جنگ اوکراین است.« به 

نوشته وبگاه »ریانووستی«، وی در ادامه اظهارداشت: 
»این اظهارات در واقع به عنوان تاییدیه دیگری از مشارکت 
مستقیم آمریکایی ها در خصومت ها از جانب نیروهای مسلح 
اوکراین به نظر می رسد.« سخنگوی وزارت خارجه روسیه 
تاکید کرد: »ارتش اوکراین با سلاح ها و مربیان خارجی به 
یک ارتش مزدور تبدیل شده است و مزدورانی از کشورهای 
غربی به رهبری ایالات متحده در آن حضور دارند.« طبق 
این گزارش، زاخارووا همچنین افزود: »حقایق فوق تأیید 
می کند که غرب برای رویارویی طولانی با روسیه آماده 
است. با این وجود، صرفنظر از نحوه تلاش غرب برای تسلیح 

رژیم نئونازی کی یف، فرسایشی کردن جنگ و بستن چشم 
خود بر جنایات، آنها شکست خواهند خورد و اصولا موفق 
نخواهند شد.« کربی طی نشست خبری در کاخ سفید بیان 
داشت: آمریکا حق اوکراین برای برنامه ریزی و اجرای عملیات 
نظامی در کریمه را به رسمیت می شناسد، زیرا این شبه جزیره 
را سرزمین اوکراین می داند. پیش از این، »ولودیمر زلنسکی« 
رئیس جمهور اوکراین طی سخنرانی در کنگره آمریکا، 
ضمن تکرار اتهام بی اساس کمک نظامی ایران به روسیه، 
از قانونگذاران آمریکایی خواست کمک مالی و تسلیحاتی 

بیشتری به کی یف ارسال کنند. 

ماریا زاخارووا:

آمریکا دخالت خود در جنگ اوکراین را تایید کرد


